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خبر

آموزش

اعتراض خانواده ها به شیوه
 بازگشایی مدارس؛

آموزش حضوری آغاز نشده 
تعطیل شد

آموزش حضوری دانش آموزان از نیمه آبان ماه آغاز شده 
است، اما خانواده ها نسبت به این شیوه بازگشایی گلایه 
دارند و حضور دانش آموزان آن هم یک روز در هفته و در 

ساعات محدود را کافی نمی دانند.
ماه  آبان   15 از  دانش آموزان  حضوری  آموزش  جریان 
آغاز شده است، طبق گفته های مسئولان وزارت آموزش 
باید  و  شدند  بازگشایی  به  موظف  مدارس  پرورش  و 
الگویی که توسط مدرسه طراحی شده است،  براساس 
مشارکت  حضوری  درس  کلاس های  در  دانش آموزان 

داشته باشند.
با تعطیلی آموزش حضوری در دو سال گذشته و تکیه 
در فضای مجازی، هشدارهای  آموزش ها  ارائه  به  صرف 
جدی درباره افت تحصیلی و ترک تحصیل دانش آموزان از 

سوی کارشناسان مطرح می شود.
علیرضا کمره ای معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و 
پرورش در این باره گفت: آموزش مجازی به شدت کیفیت 
یادگیری را مورد آسیب قرار داده است و شاهد افت پنهان 
حضور  مجازی  کلاس  در  دانش آموزان  یعنی  هستیم، 
داشته و در امتحانات به  شیوه مجازی شرکت کرده اند و 
تارکین تحصیل نیستند حتی نمرات دانش آموزان  جزو 
در امتحانات مجازی رشد داشته است و در برخی موارد، 
میانگین نمرات به طور غیرمنتظره ای رشد داشته است و 
در برخی دروس رشد 5 تا 6 نمره ای را شاهد هستیم اما 
محقق  یادگیری  دادیم،  انجام  که  ارزیابی هایی  براساس 
نشده است، این موضوع را افت پنهان می دانیم و نگرانیم 
در آینده یادگیری دانش آموزان تحت تأثیر قرار بگیرد و 
آثار  شرایط،  این  به هرحال  شود،  زده  دامن  ترک تحصیل 
منفی خود را در سال های آینده عیان تر به نمایش خواهد 

گذاشت.
با توجه به افت محسوس یادگیری دانش آموزان در آموزش 
از نیمه آبان آغاز شده  مجازی، جریان آموزش حضوری 
است، اما خانواده ها نسبت به این سبک از بازگشایی گلایه 
دارند و حضور دانش آموزان آن هم یک روز در هفته به مدت 
45 دقیقه یا نهایت دو ساعت را کافی نمی دانند. پرسش 
خانواده ها این است که با واگذاری برگزاری کلاس های 
حضوری به مدارس این موضوع در حداقلی ترین وضعیت 
موجود در حال اجراست و مشخص نیست اگر خانواده ای 
به این رویه اعتراض داشته باشد باید به کدام بخش آن 

را گزارش دهد.
در  بهداشتی  موازین  رعایت  عدم  از  شکایت  همچنین 
نبود  با موضوع عدم رعایت فاصله گذاری و  نیز  مدارس 
داشته  چشمگیری  افزایش  کلاس ها  در  مناسب  تهویه 
است. شکایت از نانوایی ها ۳۱ درصد، شکایت از اماکن 
مسکونی ۲۲ درصد، شکایت از مدارس ۲۲ درصد، شکایت 
از سلف سرویس و رستوران ها ۱۳ درصد و شکایت از بقالی 

و سوپرمارکت ها ۱۲ درصد بوده است.

خبر اول

»معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی« خبر داد:

رعایت شیوه نامه های بهداشتی کرونا در وضعیت »قرمـــز«!
معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، وضعیت رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی کرونا در کشور را قرمز و بحرانی عنوان کرد. 
محسن فرهادی روز گذشته در گفت وگوی تلویزیونی 
تصریح کرد:  بر اساس گزارشی که روز یکشنبه به ستاد 
ملی مقابله با کرونا ارسال شده، در استان های بزرگ 
و کوچک ۳۹ تا ۴۵ درصد شیوه نامه بهداشتی رعایت 

می شود.
وی افزود: در این بین استان ها نیز فقط آذربایجان غربی 
وضعیت بهتری دارد و میران رعایت شیوه نامه بهداشتی 
بین ۵۰ تا ۶۱ درصد است که این میزان درصد نیز مورد 

تایید و قبول نیست.  
به گفته فرهادی، این رصد در بازه زمانی سوم تا ۱۰ آذر 

ماه صور گرفته است.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه حسن برادری که در عملیات 
فتح المقدس ۴ خردادماه ۶۱ به مقام شامخ شهادت نائل گشت در 
سال ۸۶ پیکرش بعنوان شهید گمنام در دانشگاه علوم پزشکی ایران 

تدفین و پس از ۳۹ سال شناسایی شد را گرامی می دارد

محیط زیست

بهداشت و سلامت

کرونا در ایران

و  در پی گرمایش جهانی  تغییر شرایط آب و هوایی 
افزایش خشکی به شور شدن خاک های هیدرومورفیک 
کمک می کند. از این رو اقلیم یکی از مهمترین عوامل 
در  مهمی  پیامدهای  که  است  خاک  تشکیل  بر  مؤثر 
توسعه، استفاده و مدیریت آن دارد. عناصر اصلی آب و 
هوایی که بر تشکیل خاک تأثیر می گذارند دما، بارش و 
باد هستند. خاک های آب و هوای گرم تر یا مرطوب تر از 
خاک های آب و هوای سردتر یا خشک تر توسعه یافته تر 

هستند.
دارد.  وجود  هوا  و  آب  و  خاک  بین  بازخوردی  روابط 
گلخانه  گازهای  غلظت  بر  بیولوژیک خاک  فرآیندهای 
ای در جو تأثیر می گذارد در حالی که گازهای گلخانه ای 
تنظیم کننده قابل توجهی از آب و هوا هستند. در ۱۵۰ تا 
۲۰۰ سال گذشته، تغییر رژیم دما منجر به تغییرات قابل 

توجهی در الگوی بارش شد.
تغییر اقلیم همچنین باعث تغییرات قابل توجهی در 
های  شیوه  و  خاک  خواص  طبیعی،  گیاهی  پوشش 
کاربری زمین شد. خواص موثر خاک بسته به تغییر 
ترکیب  خاک،  دمای  از:  عبارتند  هوایی  و  آب  شرایط 
گازهای خاک، پارامترهای بیولوژیک خاک، ویژگی افق 
بستر، شدت پدیده های انجماد، محتوای نمک، محتوای 

مواد آلی خاک و غیره. این خصوصیات خاک ممکن 
است به طور قابل توجهی در بازه زمانی از چندین سال تا 

چند دهه تغییر کند.
در پی گرمایش جهانی و  تغییر شرایط آب و هوایی 
افزایش خشکی به شور شدن خاک های هیدرومورفیک 
کمک می کند. مناطقی که بیشتر در معرض بیابان زایی و 
شور شدن خاک هستند، مناطق خشک هستند. شوری 
عبارت است از تجمع نمک های محلول در آب در سولوم 
خاک. در مراحل اولیه شوری بر متابولیسم موجودات 
خاک تأثیر می گذارد و بهره وری خاک را کاهش می دهد 
سایر  و  گیاهی  پوشش  تمام  پیشرفته  مراحل  در  اما 
از بین می برد و در نتیجه  را  موجودات زنده در خاک 
زمین های حاصلخیز و مولد را به زمین های بایر و بیابانی 
تبدیل می کند. شوری آب و خاک احتمالاً به موازات 
دما افزایش می یابد. در نتیجه تقاضای آبیاری به طور 

چشمگیری افزایش خواهد یافت.
و  غیرحاصلخیز  زمین های  نمک  کافی  آوری  جمع 
ساختن بخش های بزرگی از زمین بسیار گران و از نظر 
لجستیکی چالش برانگیز خواهد بود اما این دقیقاً همان 
کاری است که تغییرات آب و هوایی در بسیاری از نقاط 

جهان انجام می دهد.

با افزایش سطح دریا، مناطق کم ارتفاع ساحلی به طور 
به تدریج خاک  و  با آب شور غرق می شوند  فزاینده ای 
از  با بارندگی  آلوده می کنند. این نمک ها می توانند  را 
بین بروند اما تغییرات آب و هوایی نیز باعث افزایش 
فراوانی و شدت رویدادهای شدید آب و هوایی از جمله 
خشکسالی و امواج گرما می شود. این منجر به استفاده 
آبیاری  و  آشامیدن  برای  زیرزمینی  از آب های  شدیدتر 
می شود که سطح آب را بیشتر کاهش می دهد و اجازه 

می دهد حتی نمک بیشتری به خاک نفوذ کند.

رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت 
بهداشت ضمن اشاره به شرایط تزریق دوز سوم واکسن 
کرونا، از آغاز واکسیناسیون دوز سوم واکسن برای افراد 
بالای ۴۰ سال خبر داد. محسن زهرایی با بیان اینکه هدف 
برنامه واکسیناسیون کرونا، حصول حداکثر ایمنی در حداکثر 
جمعیت هدف است اظهار داشت: مطالعات نشان داده که 
افرادی که واکسن هایی با پلتفرم ویروس غیرفعال را دریافت 

کرده اند بعد از مدت زمانی ممکن است سطح ایمنی آنها 
افت کند و باید نوبت سوم واکسن کرونا را نیز دریافت کنند؛ 
در کشور ما واکسن های سینوفارم، برکت و بهارات از جمله 
واکسن هایی با پلتفرم ویروس غیرفعال هستند. وی با بیان 
اینکه در ابتدا گروه بالای 60 سال برای دریافت دوز سوم 
واکسن کرونا فراخوان شدند، افزود: در حال حاضر، همه افراد 
بالای 40 سال که در نوبت های اول و دوم خود، واکسن های 

سینوفارم، یا برکت یا بهارات را دریافت کرده اند اگر سه ماه از 
نوبت دومشان گذشته به مراکز واکسیناسیون کرونا مراجعه 
و نوبت سوم واکسن خود را نیز تزریق کنند. رئیس اداره 
بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت ادامه 
داد: افرادی که »اسپوتنیک« و »آسترازنکا« دریافت کرده اند 
اگر بالای 60 سال سن دارند و 6 ماه از نوبت دوم واکسنشان 

گذشته مشمول دریافت دوز سوم واکسن کرونا هستند.

قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  شبانه  در 
تشخیصی، ۳ هزار و ۱۰۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که ۵۹۳ نفر از آنها بستری شدند. 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۳۴ هزار 
و ۴۶۵ نفر رسید. طی ۲۴ ساعت گذشته، ۷۶ بیمار کووید۱۹ 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری به ۱۳۰ هزار و ۲۰۰ نفر رسید.
همچنین در شبانه روز گذشته در ۹ استان کشور شامل 

قزوین،  بختیاری،  و  چهارمحال  بویراحمد،  و  کهگیلویه 
بوشهر، ایلام، قم، کرمانشاه، البرز و مازندران، هیچ موردی 
از مرگ و میر بیماران کرونایی، گزارش نشده است. تا کنون 
۵ میلیون ۹۲۳ هزار و ۳۱۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و 
یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. سه هزار و ۲۴۹ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 

بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
همچنین تا کنون ۳۹ میلیون و ۳۰۹ هزار و ۸۷ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. بر اساس 
اعلام وزارت بهداشت، تا کنون ۵۸ میلیون و ۹۴ هزار و 
۱۶۹ نفر دُز اول، ۴۸ میلیون و ۱۴۹ هزار و ۷۹۱ نفر دُز دوم و 
یک میلیون و ۲۸۷ هزار و ۸۱۱ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را 
تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 
به ۱۰۷ میلیون و ۵۳۱ هزار و ۷۷۱ دُز رسیده است. در شبانه 
روز گذشته ۳۸۸ هزار و ۶۱۴ دُز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شده است.

تغییراتی در پوشش گیاهی طبیعی، خواص خاک و شیوه های کاربری زمین؛

تاثیر تغییر اقلیم بر فرسایش و شوری خاک

»رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت« خبر داد:

تزریق دوز سوم واکسن کرونا به افراد بالای ۴۰ سال آغاز شد

فوت 76 نفر دیگر بر اثر کرونا؛

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۹۲۳ هزار و ۳۱۶ تن رسید
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اجتماعی

انرژی

طبق آمار »دفتر اطلاعات و داده های
 آب کشور«؛

اعلام آخرین وضعیت سدهای 
تهران و کشور

آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشور نشان می دهد 
با سپری شدن ۷۳ روز از سال آبی، تا ۱۳ آذرماه ) سال 
آبی ۱۴۰۱-۱۴۰۰( میزان کل حجم آب در مخازن سدهای 
کشور حدود ۱۷.۶۷ میلیارد متر مکعب است که نسبت به 
مدت مشابه سال آبی گذشته ۳۰ درصد کاهش نشان می 
دهد و در تهران هم علیرغم بارندگی های اخیر، همچنان 
با کسری ۲۵۸ میلیون مترمکعبی در حجم آب سدهای 

پنج گانه نسبت به مدت مشابه سال گذشته مواجهیم.
یوسف رضاپور، مدیر عامل شرکت آب منطقه ای تهران، با 
بیان اینکه از ابتدای سال آبی )ابتدای مهر امسال( تاکنون 
۴۷/۵  میلی متر بارندگی در حوزه عملکردی استان تهران 
تامین  سدهای  آب  حجم  کرد:  اظهار  است،  شده  ثبت 
میلیون   ۳۷۵ حاضر  حال  در  تهران  شرب  آب  کننده 
با ذخیره ۶۳۳ میلیون  مترمکعب است که در مقایسه 
مترمکعبی روز مشابه سال گذشته حدود ۲۵۸ میلیون 

مترمکعب کاهش را نشان می دهد.
وی با بیان اینکه مشکل کم آبی در استان تهران همچنان 
ادامه دارد، گفت: نباید تصور شود که بلافاصله بعد از چند 
روز بارندگی مشکل کم آبی استان تهران رفع شده و دیگر 

نیازی به اصلاح الگوی مصرف نیست
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای تهران با بیان اینکه هم 
اکنون حجم آب سد امیرکبیر حدود ۶۲ میلیون مترمکعب 
  ۱۱۰ پارسال  روز مشابه  در  میزان  این  که  در حالی  بوده 
سد  آب  حجم  گفت:  است،  بوده  مترمکعب  میلیون 
طالقان از ۲۵۶ میلیون مترمکعب در سال گذشته به۱۸۹ 
میلیون مترمکعب و حجم آب سد لتیان از ۳۸ میلیون 
رسیده، همچنین  مترمکعب  میلیون  به ۲۴  مترمکعب 
در  که  بوده  مترمکعب  میلیون   ۲۵ لار   سد  آب  حجم 
مقایسه با موجودی ۶۷  میلیون مترمکعبی سال گذشته، 
۴۲ میلیون مترمکعب کاهش را نشان می دهد. حجم 
آب سد ماملو نیز از ۱۶۲ میلیون مترمکعب به ۷۵ میلیون 

مترمکعب رسیده است.
آب  ذخیره  افزایش  بر  اخیر  بارندگی های  تاثیر  رضاپور 
اندک  بسیار  را  تهران  شرب  آب  کننده  تامین  سدهای 
که  مناسبی  بارندگی های  وجود  با  کرد:  اظهار  و  عنوان 
در روزهای گذشته شاهد بودیم اما ورودی آب به سدها 
همچنان شرایط خوبی نداشته و با کاهش ۳۶ درصدی در 
این بخش از ابتدای سال آبی در مقایسه با سال گذشته 
در  اخیر  بارندگی های  از  بخشی  چراکه  هستیم.  مواجه 
روزهای گذشته در ارتفاعات به صورت برف بوده و رواناب 

کمی را شاهد بودیم.
تهران  استان  در  آبی  کم  اینکه مشکل  بر  تاکید  با  وی 
و  جویی  صرفه  باید  شهروندان  و  دارد  ادامه  همچنان 
نشان  خاطر  بگیرند،  را همچنان جدی  مدیریت مصرف 
کرد:  با توجه به شرایط استان و کشور انتظار می رود تا 
همکاری ها افزایش یابد تا با یک شرایط مطمئن تر آب 

شرب مردم را به صورت پایدار تامین کنیم.
بررسی وضعیت سدهای کشور هم نشان می دهد، میزان 
کل حجم ورودی به سدهای کشور از ابتدای مهرماه تا 
تاریخ ۱۳ آذرماه معادل ۲.۸۴ میلیارد مترمکعب است که 
کاهشی معادل ۴۴ درصد نسبت به مدت مشابه سال آبی 

گذشته را نشان می  دهد.
بر این اساس و طبق اعلام وزارت نیرو، در شرایط کنونی، 
از کل حجم مخزن سدهای مهم کشور به میزان حدود 
ذخیره  آب  درصد  متر مکعب، حدود ۳۵  میلیارد   ۵۰.۵
چون  مهمی  سدهای  پرشدگی  میزان  دارد.  وجود  شده 
نیان و سفیدرود در شرایط فعلی  و  رود، شمیل  زاینده 
و  استان های خوزستان  در  است.  درصد  تا ۱۸  حدود ۱۳ 
آبی  سال  طی  مخازن  متوسط  پرشدگی  میزان  تهران، 

جاری به ترتیب در حدود ۳۸ درصد  و ۲۰ درصد است.

بازرگانی

پس از تایید »شورای نگهبان«؛

قانون واردات خودرو به زودی به دولت ابلاغ خواهد شد
براساس قانونی که به زودی به دولت ابلاغ خواهد شد، 
واردات خودرو مشروط به درآمد صادرات خودرو، درآمد 
با  مرتبط  خدمات  و  خودرو  قطعات  صادرات  از  ناشی 
تنها شرط  و  نیرو محرکه صورت خواهد گرفت  صنایع 
ارز بنا به درخواست بانک مرکزی  واردات بدون انتقال 

حذف شده است.
طرح  اسلامی  شورای  مجلس   ،۱۳۹۸ خردادماه  اواخر 
ساماندهی خودرو را مصوب کرد. بند ۴ این مصوبه مربوط 
به واردات مشروط خودرو است که در خردادماه سال بعد 
)اوایل خرداد ۱۳۹۹( مورد ایراد شورای نگهبان قرار گرفت 
و دوباره برای بررسی و رفع ایرادات به مجلس بازگشت و 
تاکنون رفت وآمدهای و اظهارنظرهای مختلف را به همراه 

داشته است.
در نهایت روز شنبه، سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد 
که این شورا با ماده ۴ )موضوع واردات خودرو( مخالفتی 
ندارد و ایرادها برطرف شده است؛ اما این طرح دوباره 
به مجلس بازگشته است. این درحالیست که ۲۶ آبان 
بر  بررسی  از چندین ماه بحث و  بعد  ماه سال جاری، 
واردات خودرو، طرح  ادامه ممنوعیت  یا  آزادسازی  سر 
آزادسازی واردات خودرو با یک اصلاح برای تامین نظر 
یا قطعات  به صادرات خودرو  نگهبان، مشروط  شورای 
خودرو تصویب شد. طبق نظر نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی، هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند در ازای 
صادرات خودرو یا قطعات خودرو نسبت به واردات خودرو 

برای تنظیم بازار اقدام کند.
عزت الله اکبری تالارپشتی- رئیس کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی، در ابتدای این برنامه در 
پاسخ به اینکه با وجود  عدم مخالفت شورای با واردات 
خودرو، چرا این طرح مجدد به مجلس بازگشته است، 
به  متعلق  خودرو  واردات  آزادسازی  طرح  کرد:  اظهار 
مجلس دهم بود اما زمانیکه ایرادها به بند ۴ گرفته شد 
و به مجلس بازگشت، عمر مجلس دهم به اتمام رسید 
و به مجلس یازدهم برخورد کرد. تلاش ما در کمیسیون 
مجلس یازدهم بر این بود که طرح جامع تری ارائه شود 
نگهبان  شورای  از  که  آنچه  برای  قانونی،  لحاظ  به  اما 
بازگشته بود، باید پاسخ و البته تنها به همان ایراد وارده 
یا کاستن موضوعی وجود  اجازه اضافه  داده می شد و 
نداشت. در نهایت با حضور سخنگوی شورای نگهبان به 

عنوان نماینده این شورا در کمیسیون جلسات برگزار و به 
جمع بندی رسیدیم.

بار رفت و برگشت طرح به  از چندین  افزود: پس  وی 
کمیسیون و صحن مجلس، در نهایت این طرح بدینگونه 
به نتیجه رسید که واردات خودرو در ازای صادرات خودرو، 
قطعات خودرو و ارزی که دارای منشأ خارجی که مورد 
تایید بانک مرکزی باشد، انجام شود؛ اما رئیس بانک 
مرکزی در نامه ای خطاب به رئیس مجلس، اعلام کرد، 
بانک مرکزی نمی تواند منشأ ارز را تأیید کند؛ این موضوع 
برای ما هم عجیب بود اما به درخواست رئیس مجلس 
شورای اسلامی، از این بند صرف نظر و حذف شد. در 
نهایت با توجه به اظهارات نماینده شورای نگهبان مبنی 
بر تایید طرح در شورای نگهبان، طرح واردات خودرو به 
مجلس برای ابلاغ باز می گردد و به صورت قانون، مصوب 

خواهد شد.
او با بیان اینکه ورود مجمع تشخیص مصلحت نظام 
به این طرح از نظر ما جدید است، یادآور شد: در مرحله 
قبلی حتی مجمع تشخیص مصلحت نظام به شورای  
نگهبان اعلام کرده بود که برخی بندهای طرح واردات 
خودرو، برخلاف قانون اساسی است. روال قانون گذاری 
این چنین است که آنچه که در مجلس تصویب شده به 
شورای نگهبان می رود و در این شورا از نظر اینکه مغایرت 
با شرع و قانون اساسی نداشته باشد، اظهار نظر می شود 

و مرجع ثالث را در قانون گذاری نمی پذیریم.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس ضمن تاکید 
براینکه قانون گذار حکیم است و باتوجه به جمیع جهات، 
اظهار نظر و قانون وضع می کند، گفت: اما اینکه این 
اجرا شود، در حوزه وظایف دولت است.  قانون چگونه 
به صورت کلی اما در کلیه تولیدات، فرمولی وجود دارد 
که کمیسیون صنایع به آن اصرار دارد و آن این است 
که  هر تولیدی باید فن آور پایه و صادرات محور باشد. 
اگر صادرات محور باشد، قابلیت استمرار و دوام دارد اما  

درغیر اینصورت افول خواهد کرد.
وی افزود: اما در بحث خودرو، ایراد  جای دیگری است که 
آن ایراد در ساختار دو خودروساز بزرگ است که به عنوان 
مهمترین خودروسازان کشور مطرح هستند و سال هاست 
که حیاط خلوت دولت ها شده اند. دولت ها دخالت های 
بسیاری در این حوزه دارند که البته مختص این دولت 
نیست و دولت سیزدهم بنا دارد این امور را اصلاح کرده 

و دخالتی در این حوزه نداشته باشد.
گروه  در  دولت  سهم  کرد:  تصریح  تالارپشتی  اکبری 
صنعتی ایران خودرو شش درصد است اما دخالت بسیار 
بالایی در امور آن دارد که موجب به هم ریختگی ساختار 
می شود. اگر قرار است که خودروسازی ها دولتی شوند، 
به صورت واضح به مردم اعلام شود؛ در غیراینصورت باید 

ساختارها اصلاح شود.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس ضمن تاکید 
براینکه باید بخش خصوصی را به همان میزان دخالت 
دولت، دخالت داده و به آن ها توجه کنیم، گفت: ما بخش 
خصوصیِ رو به رشدی داریم اما به این ها فرصت داده 
نمی شود. در حال حاضر دو خودروساز بزرگ در مجموع 
حدود ۱۰۰هزار میلیارد تومان زیان انباشته دارند که نه 
تنها خودروسازی، هر صنعتی را از پا درمی آورد. اصل ایراد 

مجلس به ساختار است که باید اصلاح شود.
اکبری تالارپشتی در رابطه با صادرات جعلی خودرو و 
آینده  در  خواهیم  می  اگر  کرد:  اظهار  خودرو،  قطعات 
سهمی در بازار جهانی داشته باشیم و اقتصاد پویا داشته 
اینکه  کنیم.  حرکت  محور  صادرات  باید  حتما  باشیم، 
بگوییم اگر صادرات انجام شود، عده ای تقلب خواهند 
کرد، در حوزه اجراست و این موارد در حوزه کارشناسی 

مطرح نیست؛ لذا دولت باید کنترل کند.

راه و مسکن

محمد محمدی بخش در گفت وگویی اظهار کرد: در پی 
شیوع سویه جدید ویروس کرونا به نام امیکرون ورود از 
هفت کشور را در مرحله نخست ممنوع کردیم و از پروازهای 
مستقیم و غیر مستقیم برنامه ای و حتی موردی جلوگیری 

شد.
وی با بیان اینکه برای نظارت بر این مسئله و پیشگیری از 
ورود این سویه جدید بسیار سختگیرانه عمل کرده و خواهیم 
کرد، افزود: البته به گفته وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی ورود این ویروس به کشور مانند دیگر سویه های 
کرونا اجتناب ناپذیر است اما تابع ستاد ملی مقابله با کرونا 

و سیاست های ابلاغی هستیم.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری ادامه داد: بهترین راهکار 
برای مقابله با سویه جدید و دیگر انواع کرونا پیشگیری 
از آن و واکسیناسیون است که حرف اول را می زند. اما 
 PCR پروتکل های بهداشتی مانند ارائه کارت واکسن و تست
به دقت اجرایی شده و خواهد شد. به عنوان مثال پذیرش 
مسافران از کشورهای هفت گانه آفریقای جنوبی، موزامبیک، 
زیمباوه، بوتسوانا، لسوتو و آسواتینی ممنوع شده است 

و برای خروج مسافران به این مقاصد نیز محدودیت های 
سختگیرانه ای در نظر گرفته شده است.

محمدی بخش با بیان اینکه فهرست کشورهای ممنوعه 
ممکن است افزایش پیدا کند که البته بسته به تصمیم ستاد 
ملی مقابله با کروناست، اضافه کرد: با توجه به اینکه ویروس 
امیکرون کرونا در کشورهای دیگر و حتی برخی همسایگان 
ایران نیز شناسایی شده و شیوع پیدا کرده است، اگر کسی از 
کشورهای دیگری که این ویروس در آنجا مشاهده شده نیز 
بخواهد به کشور وارد شود، در وهله نخست باید تست منفی 
PCR خود را ارائه دهد و در قرنطینه به مدت ۱۴ روز باقی 
خواهد ماند. البته همین پروتکل برای اتباع ایرانی نیز اجرایی 
خواهد شد و آن ها نیز در صورت لزوم باید در قرنطینه بمانند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا برای پروازهای داخلی 
نیز محدودیت هایی در نظر گرفته شده است یا خیر؟ گفت: در 
این حوزه پروتکل جدیدی ابلاغ نشده است و موضعی درباره 
آن نداریم. از سوی دیگر با توجه به بحث واکسیناسیون 
محدودیت پذیرش ۶۰ درصدی سفرها برنمی گردد اما باید 
مراقبت کنیم و هدفمند و هوشمند نسبت به حمل و نقل 

عمل کنیم و بخش حمل و نقل هوایی هم تابع سیاست ها 
و پروتکل های اجرایی است.

»رئیس سازمان هواپیمایی« اعلام کرد:

جزئیات پروتکل های سختگیرانه پروازی برای جلوگیری از ورود امیکرون

شهیدان از نفس افتادند تا ما از نفس نیفتیم
قامت راست کردند تا ما قامت خم نکنیم و به خاک افتادند 

تا ما به خاک نیفتیم  »بیاد همه شهدا صلوات«
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استان ها

مازندران

»رئیس مجمع نمایندگان مازندران در مجلس 
شورای اسلامی« مطرح کرد:

جاده های مازندران شرایط 
مناسبی ندارند

غلامرضا شریعتی اندراتی با بیان اینکه مازندران با شرایط خاص 
اقتصادی و تولیدی که دارد اما از لحاظ راه های دسترسی 
اصلا شرایط مناسبی ندارد، اظهار کرد: اولویت نخست برای 
سرمایه گذاری در هر استان توسعه راه های آن استان است 
اما مازندران از داشتن راه دست رسی مناسب محروم است و 
همین موضوع موجب شد تا سرمایه گذاران رغبت چندانی برای 

سرمایه گذاری در این استان نداشته باشند.
رئیس مجمع نمایندگان مازندران در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به اینکه غروب پنج شنبه و جمعه جاده های مازندران 
با منع تردد وسیله نقلیه سنگین، بارکش ها و کامیون ها همراه 
است که عمدتا این خودروها حامل محصولات کارخانه های 
استان به مقصد یا مواد اولیه ورودی به کارخانه ها هستند، 
گفت: خواب چند ساعته بار کارخانه ها در جاده ها برای آن 
شرکت ضرر است، و همین افزایش هزینه های تولید موجب 

شد تا سرمایه گذاران از استان فراری شوند.
وضعیت  اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو 
و  خاص  شرایط  دلیل  به  مازندران  جاده های  نامناسب 
کوهستانی بودن را عامل اصلی توسعه نیافتگی استان در 
بخش صنعتی دانست و افزود: جاده سوادکوه مدتی است 
چهار خطه شده است، اما ابنیه آن کامل نشد و پل شهر پل 
سفید، تقاطع غیر هم سطح شهید مهدوی قائم شهر همچنان 
نیمه کاره هستند که عامل بار ترافیکی نیز می باشند و نیاز 
است تا وزارت راه و شهرسازی به این طرح ها سرعت ببخشد و 

برای روشنایی این جاده ترانزیتی نیز اقدام نماید.
شریعتی وضعیت جاده هراز، دیگر جاده ترانزیتی مازندران که 
در حال تعریض و چهارخطه  شدن است را نیز سرعت اجرا آن 
را کند اعلام و تصریح کرد: جاده هراز به عنوان جاده میانی 
مازندران بار ترافیکی ورودی به استان را از یک سمت به طرف 
مشهد و از سمت دیگر به طرف رشت پخش می کند اما اجرای 
کند و زمان بر شدن آن برای استان آسیب شد و تقاطع غیر 
هم سطح هزار سنگر آمل ورودی این جاده نیز با وجود اینکه 
به مراحل پایانی رسیده است، اما همت جدی برای بازگشایی 

آن وجود ندارد.
وی با گلایه از نیمه کاره ماندن آزادراه تهران شمال در حوزه 
سرزمینی مازندران، یادآورشد: این آزادراه متاسفانه در زمان اجرا 
حواشی آن به درستی ایمن سازی نشده  و هربار شاهد رانش 
و مسدود شدن آن هستیم و همچنین تعریض نشدن جاده 
کندوان نیز موجب شد تا غرب مازندران از داشتن یک جاده 

مناسب محروم بماند.
نماینده مردم حوزه انتخابیه بهشهر، نکا و گلوگاه ، بندر امیرآباد 
مازندران را یکی از مهم ترین بنادر برای توسعه کشور در حوزه 
تجارت دانست و خاطرنشان کرد: بندر امیر آباد به عنوان دروازه 
ورود ایران به کشورهای حاشیه دریای خزر و کشورهای حوزه 
همه  ندارد،  مناسبی  خروجی  مازندران  اینکه  دلیل  به   cis

ظرفیت های این بندر عظیم هنوز بالفعل درنیامد .
غلامرضا شریعتی با بیان اینکه توسعه راه های مازندران از 
مطالبات جدی مجمع نمایندگان مازندران از دولت است، 
گفت: یکی از طرح هایی که در سفر رئیس جمهور به مازندران 
در دستور کار داریم، توسعه راه ها و زیرساخت های استان جهت 
تسهیل در سرمایه گذاری است تا مازندران از این بن بست خارج 

شود.

لرستان

قم

خوزستان

»فرماندار دلفان« خبر داد:

راه ارتباطی۱۶۳ روستای دلفان خاکی است

»دادستان عمومی و انقلاب قم« خبر داد:

قاضی جعلی در قم دستگیر و محاکمه شد

»مدیر برنامه ریزی مخازن سد ها و رودخانه های سازمان آب و برق خوزستان« خبر داد:

تنها ۵ درصد از حجم مفید مخازن سد های خوزستان آبدار هستند

این  روستای  ارتباطی ۱۶۳  راه  دلفان گفت:  فرماندار 
شوسه  و  خاکی  کیلومتر   ۳۰۰ طول  به  شهرستان 
آسفالت  و  بهسازی  برای  اعتبار  تخصیص  نیازمند 
راه روستایی می توان  با آسفالت ۱۰۰کیلومتر  است. 
را  دلفان  شهرستان  ۷۰روستای  دسترسی  راه  مشکل 

برطرف کرد.
وی با اشاره به وجود ۱۷۰کیلومتر راه مالرو در مناطق 
محروم دلفان اظهار داشت: این میزان راه مالرو در ۹۵ 
روستای دلفان قرار دارد که ۱۲۰کیلومتر آن در بخش 
شده  واقع  مرکزی  بخش  در  کیلومتر   ۵۰ و  کاکاوند 
ساکنان  دسترسی  راه  شود.  راهشکافی  باید  و  است 
این روستاها و مناطق محروم در فصول بارش مسدود 

است و با مشکل ارتباطی مواجه می شوند.

درمنان ادامه داد: این شهرستان به سبب وسعت زیاد، 
۴۴۰روستا دارد و عمق محرومیت آن در زمینه راه های 
ارتباطی بارز است که برای جبران توسعه نیافتگی در 
این حوزه باید توجه ویژه ای توسط اداره کل راهداری 

و حمل و نقل جاده ای صورت گیرد.
گفتنی است؛ شهرستان دلفان با ۱۵۰هزار نفر جمعیت 
در شمال غربی استان لرستان واقع شده است که ۹۳۰ 

کیلومتر راه روستایی و ۱۰۰کیلومتر راه عشایری دارد.

حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب دادستان عمومی و 
انقلاب قم با اشاره به شناسایی و دستگیری قاضی جعلی 
پس از شکایات متعدد و رصد اطلاعاتی ضابطان حفاظت 
اطلاعات اظهار داشت: با وصول شکایات مردمی و بازداشت 
متهم، تکمیل تحقیقات و بازجویی از متهم و رسیدگی به 
شکایات در دستور کار کارکنان حفاظت و شعبه 11 بازپرسی 
دادسرای عمومی و انقلاب قم قرار گرفت و دستور قضایی 
انتشار چهره متهم در رسانه ها برای شناسایی دیگر شاکیان 

صادر شد.
وی در تشریح اقدامات متقلبانه متهم بیان کرد: متهم با 
معرفی خود به عنوان قاضی دادگاه و استفاده از کارت جعلی 
قوه قضاییه و با مانور متقلبانه و دادن وعده های واهی 
دریافت وام از بنیاد شهید اقدام به اغفال و فریب شاکیان 

و اخذ مدارک هویتی و چک و سفته از شکات می کرد و 
مدعی بود که باید در ابتدا مبلغی به حساب وی واریز کنند 
تا بتوانند وام را دریافت کنند و از این طریق مبالغ متعددی 

را از 14 نفر از شکات دریافت کرده است.
دادستان عمومی و انقلاب قم با ابراز اینکه »این متهم 12 
شاکی در اتهام تشویق به فساد و فحشا داشته است« گفت: 
این قاضی جعلی همچنین با وعده های واهی اقدام به 
تشویق زنان متعددی برای گرفتن طلاق از شوهرانشان با 

هدف برقراری رابطه با خود به بهانه ازدواج کرده است.
وی رد مال مبالغ کلاهبرداری شده به شاکیان، پرداخت جزای 
نقدی به میزان مبلغ کلاهبرداری شده در حق دولت، تحمل 
10 سال حبس و دو سال انفصال از خدمات دولتی را از 
مجازات های مندرج در حکم صادره دادگاه برای این متهم 

برشمرد.
جعل  زمینه  در  شهروندان  هوشیاری  ضرورت  بر  غریب 
عناوین مقامات و مشاغل دولتی و سوءاستفاده از باورها 
و احساسات مذهبی افراد تأکید و تصریح کرد: شهروندان 
در صورت مشاهده هرگونه موارد مشکوک، مراتب را برای 
پیگیری های قضایی به ستاد خبری حفاظت و اطلاعات 

دادگستری استان به شماره 1580 گزارش کنند.
وی  از صدور حکم این قاضی جعلی خبر داد و خاطرنشان 
کرد: کلاهبرداری به مبلغ 107 میلیون تومان، غصب عنوان 
قوه  جعلی  کارت  از  استفاده  سند،  جعل  دادگاه،  قاضی 
قضاییه، تشویق به فساد و فحشا و فراهم کردن موجبات آن 

از عناوین اتهامی این متهم است.

مدیر برنامه ریزی مخازن سد ها و رودخانه های سازمان آب 
و برق خوزستان گفت: در حال حاضر فقط ۵ درصد از حجم 
مفید مخازن سد های خوزستان آبدار هستند که این میزان 

نگران کننده است.
علی شریفی مدیر برنامه ریزی مخازن سد ها و رودخانه های 
سازمان آب و برق خوزستان گفت: در حال حاضر فقط ۵ 
درصد از حجم مفید مخازن سد های خوزستان آبدار هستند 
)حدود ۶۰۰ میلیون متر مکعب آب قابل برنامه ریزی در 
مخازن سد های استان وجود دارد( و این میزان ذخیره آب 
در خوزستان بسیار نگران کننده است. این میزان آب در 
مقایسه با پارسال ۸۴ درصد کاهش داشته است و با توجه 
به اینکه در حوضه های آبریز استان خوزستان بارش های 

موثری اتفاق نیافتاده است، همچنان ورودی آب به مخازن 
سد ها پایین است.

در  آبی  حوضه  بحرانی ترین  کرخه  حوضه  افزود:  شریفی 
خوزستان است و در سد کرخه در حال حاضر پایین تر از 
تراز نیروگاه هستیم و در این حوضه فقط ۱۴۷ میلیون متر 

مکعب آب قابل استحصال برای پایین دست وجود دارد.
مدیر برنامه ریزی مخازن سد ها و رودخانه های سازمان آب و 
برق خوزستان تصریح کرد: میزان ورودی آب به سد کرخه، 
نصف میزان خروجی آب از این سد است و روزانه تراز سد 
کرخه رو به کاهش است و شرایط در این حوضه آبی بحرانی 
است و در مجموع سد های حوضه کارون در حال حاضر 
حدود ۴۰۰میلیون متر مکعب وجود دارد که این میزان در 

مقایسه با سال گذشته حدود ۸۰درصد کاهش داشته است.
این مقام مسئول گفت: در حوضه دز در حال حاضر پایین تر از 
تراز مجاز بهره برداری قرار داریم و فقط ۶۰ میلیون متر مکعب 
آب در مخزن سد دز وجود دارد که بیانگر شرایط بسیار حساس 
سد دز است. تراز سد دز در این مقطع از سال اصلا تراز مناسبی 

نیست و به نوعی اعداد بسیار نگران کننده است.
او گفت: در حوضه مارون اکنون ۱۴۰ میلیون متر مکعب آب 
در مخزن سد وجود دارد و در این حوضه با رهاسازی موجی 
آب در تلاش هستیم تا نیاز پایین دست سد را برطرف کنیم 
و براساس موجدی سد ها برای رهاسازی آب جهت پایین 
دست برنامه ریزی های لازم انجام شده است و همچنین به 

نزولات آسمانی نیز امیدوارم هستیم.

پژوهش جدید: امیکرون برابرست با کرونا همراه با سرماخوردگی!
رویترز نوشت: به گفته محققان Venky Soundararajan از کمبریج، امیکرون ممکن است بخشی از ویروس 
سرماخوردگی را در خود جای داده باشد. طبق مطالعات این می تواند به این معنی باشد که ویروس راحت تر 

منتقل می شود، در حالی که فقط باعث بیماری خفیف یا بدون علامت می شود.

البرز

در صحن علنی کلید خورد؛

۱۲ عضو شورا خواستار پاسخگویی قانونی »شهردار کرج« به سوالات شدند
طرح سوال از شهردار کرج با امضای 12 نفر از اعضای 
شورای شهر کرج روز یکشنبه در صحن علنی شورای شهر 
کلید خورد. در نامه ای که به امضای 12 عضو شورای شهر 

رسیده، آمده است:
جناب آقای دکتر چپردار

ریاست محترم شورای اسلامی شهر کرج
با سلام و احترام

فراز ابتدایی ماده 83 قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات 
مصوب  شهرداران  انتخاب  و  کشور  اسلامی  شوراهای 

1375/3/1 و اصلاحات بعدی آن اشعار می دارد:

»چنانچه یک یا چند نفر از اعضای شورای شهر 
به عملکرد شهردار یا عملیات شهرداری اعتراض 

یا ایرادی داشته باشند ابتدا توسط رئیس 
شورا موارد را به صورت روشن به 

شهردار تذکر خواهند داد.«
مرقومه  این  اساس  بر  لذا 
از شهردار  ذیل  امضاکنندگان 
آقای  جناب  کرج  محترم 
مصطفی سعیدی سیرایی 
زیر  شرح  به  را  سوالاتی 

مطرح می نمایند:
بوده  اساسی  چه  بر  اخیر  انتصابات  مبنای 
است؟ آیا شرایط احراز تصدی پست ها با 
آیین نامه های مربوطه مطابقت 

دارد؟
محترم  شهردار  است،  ضروری 
جلسه  اولین  در  گردد  مکلف 
رسمی آتی پاسخ این تذکر را 
به صورت مستدل و مستند در 

صحن علنی شورا ارائه نماید.

فرشیدگلهداری

نویسندهوخبرنگار
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فرهنگی

فرهنگ و ارشاد اسلامی

»وزیر فرهنگ« در نشست با اساتید 
ارتباطات تاکید کرد:

مصمم به تصویب نظام جامع 
رسانه ای کشور در دولت هستیم

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به ضرورت اهتمام و 
توجه به تصویب نظام جامع رسانه ای کشور تاکید کرد: مصمم 

به پیگیری نظام  حقوق رسانه ای در دولت سیزدهم هستیم.
اساتید  با  صمیمی  نشستی  در  اسماعیلی  مهدی  محمد 
پیشکسوت عرصه روزنامه نگاری و ارتباطات در سالن جلسات 
حوزه وزارتی با موضوع بررسی مسائل حوزه رسانه ها و ارائه 
راه حل با تاکید بر ماموریت بازآرایی نظام رسانه ای ، اظهار 
داشت: در حوزه ارتباطات، متناسب با اقتضائات و مسائلی 
که در سال های اخیر با آن مواجه بوده ایم، باید پیش برویم و 
برگزاری چنین جلساتی به منظور رسیدگی به برخی از ضعف 
ها و ارتقای وضع موجود است. بنابراین متناسب با ضروریات 

در حوزه رسانه باید به بازآرایی رسانه ای بپردازیم.
وی همچنین با اشاره به استفاده از تجربیات صورت گرفته در 
خصوص ساماندهی فضای مجازی حوزه رسانه در سال های 
گذشته گفت: تلاش های صورت گرفته در تمامی دوره ها با 
توجه به ظرفیت ها و ماموریت های خود قابل قدردانی است 
و ما باید از اقدامات مثبت گذشته بهره کافی را ببریم و در 
عین حال برای ادامه راه دارای هدف گذاری مشخص هستیم.

اسماعیلی با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب در مراسم 
تنفیذ ریاست جمهوری بر ضرورت بازآرایی جریان رسانه ای 
در کشور گفت: بر اساس تاکید معظم له در این زمینه تمام 
تلاش خود را به کار می گیریم و اساتید حوزه ارتباطات نیز 
باید در این مسیر به ما کمک کنند. ما در زمینه بازآرایی جریان 
رسانه ای کشور تاکنون جلسات متعددی با مدیران رسانه های 
مختلف داشته ایم و هم اکنون آماده انعقاد همکاری پژوهشی 

در این زمینه با دانشگاه ها هستیم.
رئیس شورای هنر با اشاره به ضرورت اهتمام و توجه به 
تصویب نظام جامع رسانه ای کشور گفت: در این زمینه مصمم 
هستیم و نظام  حقوق رسانه ای را در دولت پیگیری می کنیم.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در پایان تاکید کرد: اساتید 
حوزه ارتباطات ما را از نقطه نظرات خود بی بهره نگذارند، چرا 
که معتقدیم این حوزه با حضور و مشورت دغدغه مندان، 

نخبگان و اساتید ارتباطات سامان و ارتقا می یابد.
همچنین در ابتدای این نشست فرشاد مهدی پور معاون امور 
مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گفت: برگزاری این جلسه را فرصتی مغتنم برای تبادل نظر و 

گفت و گو درباره مهمترین مسائل رسانه ای کشور می دانیم.
وی افزود: معاونت امور مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی دارای ماموریت های متعددی است که بازآرایی نظام 
رسانه ای کشور یکی از مهمترین این ماموریت ها به شمار می 
آید، به این معنی که کدام اصلاحات ساختاری باید در این 
حوزه انجام شود و با این نگاه جلسات مختلفی برگزار کرده ایم.

مهدی پور با اشاره به اینکه اساتید و پیشکسوتان حاضر در 
این جلسات در دوره ها و دولت های مختلف کمک ها و 
مشورت های بسیاری در حوزه های متنوع از جمله نظام 
رتبه بندی، اصلاحات آیین نامه های داخلی و ... داشته اند ، 
ابراز امیدواری کرد: در این دوره هم از مشورت های سازنده 

آنان بهره ببریم.
در این نشست پیشکسوتان و اساتید حوزه ارتباطات محمود 
مختاریان، محمدمهدی فرقانی، سیدوحید عقیلی، مهدی 
منتظر قائم، اردشیر زابلی زاده، حسن بشیر و مسعود کوثری 
نظرات، پیشنهادها و نقدهای خود در حوزه روزنامه نگاری و 

مشکلات موجود در این حوزه را بیان کردند.

دریچه

که  بگویم  مقال  این  ابتدای  همین  از  صریح  و  ساده 
گرفتاریِ یکی از اعضای بلند پایۀ شورای  اسلامی شهر کرج 
به همراه شخص دیگری که خارج از مجموعۀ شهرداری 
بوده، که  به اتهام تحصیل مال از راه نامشروع و ادعای 
اعمال نفوذ برخلاف حق و مقررات قانونی و ... آن هم با 
ورود سربازان گمنام امام زمان، برای بنده اسباب امتنان 
پربار است که ورای  ارزشمند و  البته واجد دو نکتۀ  و 
آنچه در باب اتهام ایشان و حکمِ دادگاه، خواستم با شما 

خوانندگان این نشریه در میان بگذارم.
زعامت  به  سیزدهم  دولت  در  خوشبختانه  اول: 
حول محور  مبارکی  اتفاقات  رئیسی  حجت الاسلام 
فسادستیزی با همکاری قوۀ قضائیه و نیروهای امنیتی 
درحال شکل گیری است که برجسته ترین خصلت و ویژگی 
آن، عملکرد فراجناحی و حتی فراکلیشه ای آن است. به 
این مضمون که ژست انقلابی گرفتن و خانوادۀ شهید بودن 
و منتسب به فلان مسئول رده بالای انقلابی و از این دست 
ظواهر نه تنها دیگر سپری برای مفسدین اقتصادی، سیاسی 
و... نیست که حتی کاملا بدرستی نادیده انگاشته می شود. 
باور کنید این حرکت و این رفتار را ما اجابت دعاهایمان 
و برآورده شدن آرزوهایمان می دانیم، چرا که بجد معنقد 
بودیم و هستیم که وجود فساد در بین نیروهایی با چنین 
ظاهر و اطوار و نسبتی با انقلاب و شهدا، به مراتب برای 
کشور و انقلاب مخرب تر است و به تبع، برای جلوگیری 
از خدشه به اعتماد عمومی نسبت به انقلاب و شهدا و 
ایثارگران، با مفسدین این وادی برخورد قاطع تری هم باید 
بشود که الحمدالله تشخیص داده شده و حالا عمل بزرگان 
و زعمای قوای عاقله و حاکمۀ کشور هم بر این صراط 
قرارگرفته است. اینکه امروز عده ای برای تطهیر متهمین 
مفاسد اقتصادی بخصوص در استان خودمان، مکتوب و 
شفاهی بر طبل همان کلیشه های مذکور چون »خانوادۀ 
شهید بودن« و »سبقۀ مذهبی و انقلابی«ِ متهمین گرفتار 

شده می کوبند، از اساس واجد مشروعیت و ارزش است 
و اتفاقا جرم این افراد را سنگین تر نشان می دهد، که چرا 
در چنان کسوت و جایگاهی، عملکردی چنین دونِ شان 
داشته اند و مقدماتِ روسیاهی ارزش ها و ارزشمداران این 

ملک را فراهم کرده اند.
برای  اما مذاکراتی که  برایتان عجیب باشد  دوم: شاید 
احیای برجامِ بدفرجام در وین برقرار است هم به موضوع 
جستار ما پیوند می خورد. حتما بارها شنیده اید در خبرها 
ایرانیان  مرعوب کردن  قصد  به  غربی  مقابل  طرف  که 
بارها دم از plan b یا همان نقشۀ جایگزین زده که در 
ادامۀ همان سیاستِ »همه گزینه های روی میز«)!( است. 
اما بسیاری هنوز ماهیت این تهدیدها را همانی فهم 
می کنند که دشمن غربی می خواهد. به این مضمون که 
فکر می کنند تحریم های بیشتر و حملۀ نظامی در دستور 
کار آمریکا در صورت شکست مذاکرات قرار دارد و حتی 
می خواهند این خطای عظیمِ محاسباتی را به جامعه 
و حاکمیت هم پمپاژ کنند؛ اما واقعیت این است که 
نقشۀ جایگزین غرب در تقابل با ایران، نه دیگر تحریم 
مضاعف است که به حد نهایی اش رسیده و تیری در 
ترکش آن باقی نمانده، که به سمت ایران شلیکش کنند 
و نه گزینۀ نظامی است که عاقلان می دانند اگر قرار بود 
آمریکا مرد چنین میدانی باشد، از میدان نبرد با طالبان 
هزاران بار ضعیف تر از نیروهای امنیتی و نظامی ایران،  
نمی گریخت. به عبارتی، گزینه های روی میز آمریکا در این 
وادی، عبارت است از تفنگی خالی که دیگر ترسی از آن 
نیست. می ماند آخرین امیدواری برای دشمن با تکیه بر 
نفوذ و حساب کردن بر ستون پنجم مسئولان مفسد داخلی 
که در کنج های مختلف مدیریتی کشور ماوا گزیده اند و 
می توانند در بزنگاه هایی که کشور نیاز به اقتدار و توانایی 
مضاعف دارد، »آن کارِ دیگر« را کنند و بشود آنچه نباید 
بشود. آن کارِ دیگری که همانا پر نشان دادنِ این تفنگ 
خالی با اصوات و قلم های مشکوک است و عمق بخشی به 
تحریم های ظالمانۀ اقتصادی دشمن با رفتارهای عمدی و 
غیرعمدی مفسده آمیز اقتصادی که در یک کلام، می توان 
آن را همانطور که رهبری گفتند، »جریان تحریف« نامید. 
همان جریانی که  ایشان درباره اش به صراحت فرمودند اگر 
شکست بخورد، »جریان تحریم« هم شکست خواهد خورد. 
به همین دلیل، دولت رئیسی و قوۀ قضائیه و نیروهای 
اطلاعاتی و امنیتی کشور با فهم عمیق از این موضوع، 

بدون هیچ اغماضی درحال پاکسازی ساختارهای مدیریتی 
کشور از هر مسئولی هستند که می تواند با مفسدۀ خود، 
خواسته یا ناخواسته پازل دشمن را تکمیل کند. این اتفاق 
را قطعا به فال نیک می گیریم و  بجد، آرزومندیم که بابی 
باشد برای آغاز ماجرای برخورد جدی و محکم تر از همیشه 
با مسئولان مفسد در این استان و البته، همۀ ایران؛ و 
حتما قلم نگارنده همواره در خدمت این سیاست قاطع و 
ملی و انقلابی قوای دست اندرکار چنین رویکردی، خواهد 

بود. انشاءالله...
در انتها تاکید می کنم که امیدوارم این اتفاق، شروع ماجرا 
باشد و مفاسد اقتصادی برای آن ایستگاه نباشد و در 
برخورد انواع مفسدین، چه اقتصادی، چه سیاسی، و چه 
فرهنگی و... که جملگی شان در سیاه سازی و سیاه نمایی از 
این کهن دیار اهورایی که امروز مامن ملت حسین است، 
با هم مسابقه گذاشته اند، کوچکترین مسامحه ای نشود که 
اگر شود نه فقط خیانتی ملی است، که خیانت به قرآن و 
اسلام و انقلاب است؛ چنانکه تکلیف را در این وادی، قرآن 

برای ما در سورۀ »احزاب« روشن کرده است:
مَرَضٌ  قُلوبِهِم  فی  وَالَّذینَ  المُنافِقونَ  یَنتَهِ  لَم  »لَئِن 
کَ بِهِم ثُمَّ لا یُجاوِرونَکَ فیها  وَالمُرجِفونَ فِی المَدینَهًْ لَنُغریَِنَّ

لُوا تَقْتِیلًا«. إِلّا قَلیلًا. مَلْعُونِینَ أَیْنَمَا ثُقِفُوا أُخِذُوا وَقُتِّ
»اگر منافقان و بیماردلان و آن ها که با رفتار و تبلیغات 
سوء در مدینه، دل ها را خالی می کنند، دست از کار خود 
برندارند، تو را بر ضدّ آن ها برمی انگیزیم، پس جز مدّت 
کوتاهی نمی توانند در جوار تو در این شهر بمانند. آن ها 
لعنت شدگانند. باید هرجا یافت شدند، گرفته و به سختی 

کشته شوند«.

گذری بر یک برخورد قاطع؛

وقتی »فسق« برای همه مذموم است!

نخستین ساخته بلند پناه پناهی جایزه پرده نقره ای بهترین 
فیلم را از جشنواره بین المللی فیلم سنگاپور به خود اختصاص 
داد. سی و دومین جشنواره بین المللی فیلم سنگاپور از تاریخ 
۴ تا ۱۴ آذر برگزار شد و فیلم »جاده خاکی« ساخته پناه پناهی 
موفق به کسب جایزه پرده نقره ای بهترین فیلم از این رویداد 

سینمایی شد. 
»جاده خاکی« با بازی حسن معجونی، پانته آ پناهی ها، 

رایان سرلک ، امین سیمیار  و بهرام ارک، پیش از این جایزه 
بهترین فیلم بخش اصلی جشنواره فیلم لندن، بهترین فیلم 
»Cineuropa« ، بهترین فیلم لوبیانا در اسلوانی، جایزه  بهترین 
تیم بازیگران یک فیلم از جشنواره فیلم فیلادلفیا و همچنین 
بهترین فیلم جشنواره ماردل پلاتای آرژانیتین را نیز از آن 

خود کرده بود.
  در سایر بخش های جشنواره فیلم سنگاپور نیز »پی.اس 

وینوتراج« از هند برای فیلم »سنگ ریزه ها« برنده جایزه 
بهترین کارگردانی شد و »بایساکالوف« نیز هم برای بازی 
در فیلم »آتش« از ازبکستان بهترین بازیگر بخش مسابقه 
اصلی جشنواره شد.  فیلم »برخی زنان« به کارگردانی »کن 
وانگ« هم جایزه بهترین فیلم از نگاه مخاطبان جشنواره در 
بخش ویژه سینمای جنوب شرق آسیا را به خود اختصاص 

داد.

 Peaky( »تیزر جدیدی از فصل ششم سریال »پیکی بلایندرز
Blinders( منتشر شده است و نشان می دهد که تام هاردی 
در نقش آلفی سالومون باز خواهد گشت. در ۱۰ ثانیه ابتدایی 
این تریلر، تامی شلبی که کیلین مورفی نقش آن را بازی 
می کند، می گوید »آلفی، فکر کنم آخرین نمایشنامه ات را 

نوشته ام.«
سرنوشت آلفی در پایان فصل چهارم سریال »پیکی بلایندرز« 
پس از درگیری با تامی به خطر افتاد، اما در فصل پنجم 

مشخص شد که آلفی هنوز زنده است.

این سریال اولین بار در سال ۲۰۱۳ از شبکه بی بی سی دو 
پخش شد و از آن زمان تاکنون جوایز متعددی را کسب 
کرده است. داستان این سریال در بیرمنگهام اتفاق می افتد 
و کار های جنایتکارانه خانواده شلبی را پس از جنگ جهانی 
اول دنبال می کند. جو کول، پل اندرسون و هلن مک کروری 
فقید نیز در این فیلم ایفای نقش کرده اند و بازیگرانی مانند 
سم کلافلین، آنیا تیلور جوی و آدرین برودی نیز در فصل های 

گذشته حضور داشتند.
اگرچه فصل ششم ممکن است فصل پایانی سریال محبوب 

»پیکی بلایندرز« باشد، اما هنوز دنیای این باند خلافکار ما را 
ترک نخواهد کرد؛ زیرا فیلمبرداری فیلم »پیکی بلایندرز« در 
سال ۲۰۲۳ آغاز می شود و به گفته استیون نایت، احتمالًا 

شاهد تهیه چند فیلم از داستان این سریال خواهیم بود.
فصل ششم »پیکی بلایندرز« قرار است در اوایل سال ۲۰۲۲ 
که  حالی  در  شود.  بی بی سی چخش  اینترنتی  پلتفرم  از 
منتظریم تا تاریخ پخش مشخص تری از این سریال فاش 
شود، می توان از همین حالا، آن را در لیست تماشای خود 

قرار دهیم.

»جاده خاکی« بهترین فیلم جشنواره سنگاپور شد

بازگشت تام هاردی به »پیکی بلایندرز« در فصل جدید

سینما و تئاتر

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »رامین نعمتی«
 - پیشکسوت سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

رضاتواضعی

نویسنده



6
روزنامه

دوشنبه 15 آذر 1400-  شماره 901

ورزشی

اصغرقلندری

نویسندهوروزنامهنگار

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »ايرج خدری«
 - پيشكسوت  بسكتبال - را گرامی می دارد

دیدگاه

اندر حکایت 630 میلیارد تومانِ کارگزار
 جدید پرسپولیس؛

از زمین به فضا!
نام  صدری  سیدمجید 
باشگاه  جدید  کارگزار 
»ایده پویان  را  پرسپولیس 
که  کرد  معرفی  ماژ« 
سرپرست  ادعای  براساس 
این   است  قرار  باشگاه 
میلیارد   630 کارگزار، 
پرسپولیس  به  پول  تومان 
بدهد. همچنین مدیرعامل 
پرسپولیس گفته که قراردادمان با این کارگزار 630 میلیارد 
 220 جدید،  کارگزار  با  قراردادمان  جزئیات  است.  تومان 
میلیارد برای تبلیغات روی پیراهن و شبکه های اجتماعی، 
110 میلیارد برای تبلیغات محیطی و 300 میلیارد تومان 

هم برای حق پخش زنده خواهد بود.
با توجه به فشار بازیکنان، کادرفنی و رسانه ها مبنی بر 
معرفی زودتر مدیرعامل پرسپولیس و در حالیکه گفته 
می شود به زودی از مدیرعامل مورد نظر که اسمش قطعا 
صدری نیست! رونمایی خواهد شد. حالا سرپرست فعلی 
که بدجور ریاست پرسپولیس به وی چسبیده ادعایی را 
مطرح کرده است که فقط جنبه شعاری دارد و گرنه اگر 
این مبلغ را یک کارگزار تضمین کند که می دهد، آن هم 
فقط به شخص آقای صدری! از وزیر ورزش می خواهیم 

یکی دوماه دیگر هم فرصت دهد.
به طرف گفتند وسط زمین کجاست از خرش پیاده شد 
و میخ طویله را به زمین کوفت و گفت اینجاست. باور 
گفته  صدری  جناب  هم  حالا  کنید!  قدم  بروید  ندارید 
در  داشت.  خواهد  کارگزار  از  آورده  تومان  میلیارد   630
ادامه همین خبر البته خاطر نشان کرده که این مقدار 

از تبلیغات محیطی و فلان مبلغ از پخش تلویزونی و...
فردا اگر سوال شود؛ 630 میلیارد تومان کجا رفت، جواب 
می دهند که ما گفتیم اگر حق پخش و تبلیغات محیطی 
پول  تومان  میلیارد   630 می توانیم  باشد  اختیارمان  در 

بدهیم.
گویا مسابقه بر سر ادعا در بین مدیران دو باشگاه سرخابی 
از زمین مسابقه به فضا کشیده شده، چرا که در زمین 
این مدیران هنرمند هستند و چنان  معلوم شده چقدر 
که  بودند  آورده  در  احساسات  تاثیر  تحت  را  بازیکنان 
بازیکنان از زدن دو تا بغل پا هم عاجز بودند! حالا به فضا 
رفته اند و وقتی مدیر آبی ها از درآمد 500 میلیارد تومانی 
سخن می گوید سرپرست سرخ ها 130 تا روی آن گذاشته 

تا بگوید دست بالای دست بسیار است.
این وسط کی ضرر می کند!؟ فقط فوتبال! چرا که اینها از 
استقلال و پرسپولیس رفتنی هستند و فقط با ادعاهای 
عجیب خود هزینه تراشی می کنند. فردا که نباشند تاوان 
این مسابقه ادعا را باید استقلال و پرسپولیس از جیب 
که  کنید چرا  آهسته تر حرکت  لطفا کمی  بدهند.  مردم 
بد جور مسابقه رو کم کنی راه افتاده و وزارت هم انگار 

سکوت کرده است.

گزارش

ذوب آهن اصفهان 0-3 مس رفسنجان؛

باخت سنگین و حسرتی که به دل ماند!

در هفته هشتم لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور، روز 
تارتار میزبان مس  آذر ماه، شاگردان مهدی  یکشنبه ۱۴ 
رفسنجان بودند که این دیدار با نتیجه ۳ بر صفر به سود تیم 

میهمان به پایان رسید. 

اطلاعات بازی:

ورزشگاه: فولادشهر اصفهان
گل: دقیقه ۶ و دقیقه ۵۸ توسط گاردین منشا، دقیقه ۶۹ 

محسن آذرباد برای مس رفسنجان.
  اخطار: سجاد دانایی)دقیقه ۴۲( مهدی تارتار دقیقه ۹۰ و 

مرتضی خراسانی دقیقه ۳+۹۰ از ذوب آهن.
نماینده فدراسیون:  مهدی کرامتی

ناظر داوری: محمود رفیعی
تیم داوری: کوپال ناظمی- کمک داور اول جلیل شعرانی، 
کمک داور دوم مرتضی یوسف شهریاری،پ و داور چهارم 

عبدالنبی پورخلف.
ترکیب صنعت مس رفسنجان: عقیل کعبی سیدمجید 
تیموری،  میثم  رضایی،  مهرداد  علیاری،  مجید  نصیری، 
شاهین توکلی، محسن آذرباد) دقیقه ۸۲ زاهربن سلیمان(، 
فرشاد محمدی مهر، سیدمهدی حسینی )دقیقه ۸۷ علیرضا 
صادقی(  فایزین عیسی بن خدوم و گادوین منشا)دقیقه ۷۲ 

فراز امامعلی(. سرمربی: محمد ربیعی. 
نورمحمدی،  حامد  فرعباسی،  حبیب  آهن:  ذوب  ترکیب 
میلاد   ۴۶ جعفری)دقیقه  سجاد  زاده،  ابراهیم  مسعود 
دانایی)دقیقه ۴۶ حسین  آرمان قاسمی، سجاد  جهانی(، 
ابراهیمی(، رضا خالقی فر)دقیقه ۶۴ علی خدادادی(، محمد 
خدابنده لو، عارف رستمی )دقیقه ۶۴ حسین شنانی، دقیقه 
۸۰ مرتضی خراسانی( امیرحسین صدیقیو سینا اسدبیگی. 

سرمربی: مهدی تارتار.
نبرد شاگردان تارتار سرمربی فوتبال ذوب آهن در هفته 
هشتم لیگ برتر باشگاه های ایران در مصاف با تیم صنعت 
مس رفسنجان یک بازی حساس و در عین حال سخت 
و دشوار بود که خطای نورمحمدی روی مجید علیاری در 
محوطه جریمه، با گل زود هنگامی که گادوین منشا مهاجم 
سیه چرده و خارجی مسی ها در دقیقه ۶ از نقطه پنالتی به 

ثبت رساند، خبر از یک بازی سخت و پر گلی داشت. 
گاندوهای سبز که پس از کسب یک امتیاز ارزشمند از 
آلومینیوم اراک با روحیه مضاعفی در ورزشگاه فولادشهر به 
مصاف شاگردان محمد ربیعی رفته بودند پس از دریافت 
این گل برای جبران گل خورده از جناحین حملاتی را روی 
دروازه مس رفسنجان داشتند که فرصت های گلزنی یکی 
پس از دیگری از دست رفت! مثل ضربه سر آرمان قاسمی 
از ارسال توپی که از نقطه کرنر در دقیقه ۲۵ ارسال شد و با 
اختلاف ناچیزی از بالای دروازه عبور کرد. در دقیقه ۲۸ نیز در 
محوطه جریمه عارف رستمی با برخورد به مدافع تیم مس 
تعادل خود را از دست داد و نقش زمین شد و نتوانست از 

این فرصت طلایی سود ببرد که یاران تارتار اعتقاد به پنالتی 
داشتند اما نظر ناظمی داور مسابقه پنالتی نبود، سه دقیقه 
بعد بار دیگر عارف رستمی را در محوطه جریمه نقش بر 
زمین کردند که بازهم داور اعتقادی به پنالتی نداشت! در 
دقیقه ۳۲ نیز سانتر ذوبی ها در محوطه جریمه به دست 
فرشاد محمدی مهر اصابت کرد که اینبار هم داور اعتقادی به 
پنالتی نداشت که باید منتظر نظر کارشناسان داوری باشیم. 
به هر حال نیمه اول با تک گل گادوین منشا به سود مس 

رفسنجان به پایان رسید.
اختلاف یک امتیازی دو تیم در جدول رده بندی این رقابت ها 
بازی را حساس تر کرده بود و هر دو تیم سعی در کسب سه 
امتیاز این بازی داشتند. تعویض های مهدی تارتار در نیمه 
دوم بازی را جذاب ترکرد و در دقیقه ۵۳ سانتراز جناح چپ 
وضربه  سر عارف رستمی توپ را در اختیار فائز بن عیسی 
قرارداد. در دقیقه ۵۹ بار دیگر پاس عمقی به رستمی رسید 
که پس از گذر از دو مدافع مس شوت سرکش این بازیکن  

به خارج از زمین رفت.
بازی متعادل دو تیم با برخوردهای زیادی همراه شد و در 
دقیقه ۹۴ شوت سهمگین محسن ابراهیمی هم از کنار 
دروازه مس به خارج رفت و حسرت گلزنی شاگردان مهدی 
تارتار به دل ماند تا این بازی خانگی را با شکست 3 بر 0 

پذیرا باشند.
در حاشیه: بعد از سوت پایان نیمه اول تارتار از اینکه خطای 
محرز پنالتی به سود تیمش اعلام نشده بود به سمت داور 
رفت و با گفتن آقای ناظمی دنیا، دار مکافات است به خدا 
واگذارت می کنم، اعتراض خود را به داوری کوپال ناظمی 
اعلام کرد و در دقیقه ۹۰ روی اعتراض به قضاوت داوری با 
کارت زرد جریمه شد. این سخنان در حالی از سوی تارتار 
عنوان شد که طبق نظر کارشناسان داوری این صحنه باید 
از سوی داور پنالتی اعلام می شد اما ناظمی از این صحنه 
گذشت و در یکی دو صحنه مشکوک وبحث برانگیز دیگر نیز  

اعتقادی به پنالتی برای ذوب آهن نبود.

اما نظر کارشناسان داوری: 

در دقیقه ۶ خطای نورمحمدی روی مجید علی یاری و اعلام 
پنالتی را آقایان رود نیل، یداله سلیمانی، حسین عسگری و 
مهدی اخوان مورد تأیید قرار دادند. در مورد سرنگونی عارف 
رستمی در دقیقه ۲۸، رود نیل پنالتی به نفع ذوب آهن را 
نظر داد. سلیمانی هم تشخیص داد پنالتی بوده. عسگری: 
خطای پنالتی توسط بازیکن مس را تایید کرد و اخوان هم 
گفت خطای پنالتی بود و داور باید به بازی کن مس کارت 
می داد. در مورد برخورد توپ به دست  فرشاد محمدی مهر 
مدافع مس رفسنجان در دقیقه ۳۲: رود نیل زاویه خوب 
نبود و فکر می کنم توپ به سرشانه بازیکن اصابت کرد. 
مضاف براینکه جای گیری داور بسیار بد بود و کمک داور 

دید بهتری داشت که آیا توپ به دست مدافع خورده یا خیر؟ 
سلیمانی: هند نبود چون توپ اول به بدن خورد بعد به 
دست مدافع که طبق قانون جدید هند محسوب نمی شود. 
عسگری: تخلف هند صورت نگرفت. اخوان: پنالتی نبود چون 
توپ اول به بدن خورد و سپس به دست مدافع که طبق 
قانون جدید هند نیست و در مورد خطای پیش از گل سوم 
مس: پاس در عمق که به بازیکن مس رفسنجان آذرباد رسید 
و این بازیکن در وضعیت تک به تک با دروازه بان ذوب آهن 
قرار گرفت و توپ را تبدیل به گل سوم کرد، به نظر می رسید 
که قبل از گل مسی ها با خطا توپ را تصاحب کردند که 
آقای یداله سلیمانی معتقد بود، باید خطای نارنجی اعلام 
می شد. همچنین پس از باخت سه بر صفر تیم فوتبال این 
باشگاه ذوب آهن در مصاف باتیم صنعت مس رفسنجان 
بازنده شد، اعضای هیئت مدیره باشگاه، مبلغ ۵ درصد از 

قرارداد کلیه بازیکنان و کادر فنی را جریمه و کسر کرد.

مابقی نتایج:

روز  فوتبال  برتر  لیگ  هشتم  هفته  تراکتوردر  همچنین 
)یکشنبه( میزبان آلومینیوم اراک بود که این دیدار با پیروزی 

۲ بر صفر میزبان به پایان رسید.
در این دیدار ابتدا اسماعیل شریفات کوتاه قامت در دقیقه 
۴۵ روی ارسالی که از ضربه کرنر انجام شده بود، با ضربه 
سر در میان مدافعان تراکتور دروازه حریف را باز کرد. در 
نیمه دوم هم امین اسدی از زاویه بسته و با اشتباه ناصر 
سالاری، دروازه بان تراکتور دروازه شاگردان سولدو را برای بار 
دوم باز کرد. در این دیدار محمد عباس زاده که به عنوان 
بازیکن تعویضی در نیمه دوم به میدان آمده بود، دو بار 
دروازه آلومینیوم را باز کرد اما هر دو گل او مردود اعلام شد.
با این نتیجه شاگردان رسول خطیبی با ۱۶ امتیاز به رده سوم 
جدول رده بندی صعود کردند. تراکتور هم با ۸ امتیاز در رده 

دوازدهم جدول رده بندی قرار گرفت. 
همچنین فجر سپاسی و فولاد روز یکشنبه در چارچوب هفته 
هشتم لیگ برتر فوتبال در شیراز به مصاف هم رفتند که این 
دیدار با تساوی یک، یک به پایان رسید. در این دیدار ابتدا 
حسین مهربان در دقیقه ۴۸ در موقعیتی تک به تک دروازه 
فولاد را باز کرد. این گل حملات فولاد را بیشتر کرد تا این که 
در دقیقه ۷۷ شیمبا، کاپیتان فولاد توپی که به دیرک دروازه 
خورده بود را به گل تبدیل کرد تا بازی به تساوی کشیده 
شود. با این نتیجه فولاد ۱۲ امتیازی شد و در رده هشتم 
جدول رده بندی قرار گرفت. فجر هم با ۹ امتیاز در جایگاه 

دهم ایستاد.
درر ادامه هفته هشتم لیگ برتر فوتبال ایران، تیم فوتبال 
که  بود  قعر جدولی  میزبان شهرخودرو  خانه  در  نساجی 
توانست با ۲ گل حریفش را شکست دهد و به رده یازدهم 
جدول صعود کند. این دیدار در نیمه نخست پر موقعیت 
و جذاب پیگیری شد و نساجی این فرصت را داشت که 
در همان نیمه اول دروازه تیم مهمان را باز کند اما دو تیم 
با تساوی بدون گل به رختکن رفتند. در نیمه دوم، حامد 
شیری در دقیقه ۵۴ از روی نقطه پنالتی و ایوب کلانتری در 

دقیقه ۶۸ برای شاگردان ساکت الهامی گلزنی کردند.
نساجی با این پیروزی، ۹ امتیازی شد و به رده یازدهم جدول 
صعود کرد. شهرخودرو نیز با همان ۲ امتیاز در قعر جدول ۱۶ 

تیمی لیگ بیست و یکم باقی ماند.

سیدرضافیضآبادی

نویسندهوروزنامهنگار

باشگاه های کشور،  فوتبال  برتر  لیگ  هشتم  هفته  در 
روز یکشنبه ۱۴ آذر ماه، شاگردان مهدی تارتار میزبان مس 

رفسنجان بودند که این دیدار با نتیجه ۳ بر صفر به سود تیم 
میهمان به پایان رسید. 
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ورزشی
سجادی: واگذاری تبلیغات باشگاه ها توسط عزیزی خادم جای تقدیر دارد!

وزیر ورزش و جوانان گفت: واگذاری تبلیغات محیطی در دربی اتفاق جالبی بود که برای اولین بار در فوتبال 
ایران رخ داد. اتفاق جالبی بود که برای اولین بار در فوتبال ایران رخ داد و امیدوارم مبارک باشگاه های عزیزمان 
باشد. این اتفاق فواید زیادی دارد و بابت آن از عزیزی خادم تشکر می کنم و می دانم که این موضوع جزو 

برنامه های ایشان بوده است.

در حاشیه

»مهدی طارمی«:

همیشه به خودم می گفتم بالاخره 
با ضربه قیچی یک گل مهم می زنم

مهاجم ایرانی تیم فوتبال پورتو درباره گل فصل گذشته اش به 
تیم چلسی که به عنوان بهترین گل فصل لیگ قهرمانان اروپا 

انتخاب شد، صحبت کرد.
نشریه اوژوگوی پرتغال نوشت: مهدی طارمی با تأکید بر اینکه 
گلش به چلسی اتفاقی و شانسی نبوده است، گفت: وقتی در 
ایران بودم و برای پرسپولیس بازی می کردم، چندین بار زدن 
ضربات قیچی را امتحان کردم. بعضی از آنها به تیر دروازه خورد 
و بعضی های دیگر خارج از چارچوب بودند. با این حال من 
همیشه به خودم می گفتم که بالاخره یک روز در یک بازی مهم 
با ضربه قیچی گل می زنم. همیشه می خواستم به دستاوردی 

برسم که وقتی بازنشسته شدم بتوانم به آن افتخار کنم.
طارمی 29 ساله با اعتراف به اینکه بازی در لیگ قهرمانان 
اروپا برای تحقق یک رؤیای کودکانه بوده است، افزود: وقتی 
در سن 6 سالگی فوتبالم را شروع کردم، همیشه بازی های 
لیگ قهرمانان را تماشا می کردم. بازی  ها در ایران خیلی دیروقت 
پخش می شدند. اولین باشگاه من در شهر خودم بود. من به 
لطف پدرم وارد فوتبال شدم. از آنجا بود که همه چیز آغاز 
شد. بعد از آن به خاطر رفتن به خدمت سربازی 18 ماه از 
فوتبال دور بودم. این در ایران یک قانون است. بعد از آن من 
به پرسپولیس رفتم اما باورم نمی شد که چنین اتفاقی افتاده 
است. پرسپولیس در ایران باشگاه بزرگی است. برای همین 
رفتن به آن تیم باور نکردنی بود. بعد از آن هم که راهی اروپا 
شدم و از آن روز کلی اتفاق خوب برایم رخ داده است. من 
به دستاوردهایی که در دوران بازی ام داشته ام، افتخار می کنم 
و از آنها بسیار راضی ام، از زمان کودکی تا الان. در کودکی 
نمی خواستم شبیه هیچ بازیکن دیگری باشم، فقط می خواستم 

خودم باشم، مهدی طارمی.

صحبت های ابتدایی علیپور با وزیر ورزش؛

ادامه رایزنی ها برای انتخاب 
مدیرعامل پرسپولیس

حمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان روز شنبه در گفت و گویی 
اعلام کرد: »پس از تقویت هیئت مدیره و برگزاری بازی دربی، 
نسبت به انتخاب مدیرعامل باشگاه پرسپولیس اقدام می شود«. 
برای  را  خود  عزم  ورزش  وزارت  داد  نشان  که  صحبت هایی 
انتخاب اعضای هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
مدیریت  بدنه  در  تغییرات  منتظر  زودی  به  باید  و  کرده  را 

سرخپوشان پایتخت باشیم. 
پس از این اتفاق صحبت هایی پیرامون مذاکره وزیر ورزش با 
محمد علیپور، مدیرعامل سابق باشگاه های تراکتور و نفت تهران 
برای مدیریت در باشگاه پرسپولیس مطرح شد. پیگیری ها 
نشان می دهد علیپور در روز های گذشته جلسه ای با حمید 
سجادی وزیر ورزش برگزار کرده و صحبت های ابتدایی برای 
حضور او در بدنه مدیریت باشگاه پرسپولیس انجام شده است.
با وجود صحبت هایی که انجام شد هیچ توافق قطعی برای 
حضور علیپور در باشگاه پرسپولیس انجام نشده است. قرار 
است در این زمینه بررسی های لازم از سوی وزارت ورزش انجام 
و تصمیم نهایی در خصوص اعضای هیئت مدیره و مدیرعامل 

باشگاه پرسپولیس گرفته شود.

داستان جلد

اصولا »درآمدزایی« در فوتبال ایران معنا و مفهوم خاصی 
ندارد، باتوجه به اینکه فوتبال ایران سالیانی به شکل دولتی 
یا نهایتا خصولتی اداره می شود و غالب درآمدزایی فوتبال از 
جیبِ »سرمایه عمومی« است، تیم ها چندان به فکر کسب 
درآمد نمی افتاند. اما در لیگ بیست و یکم، نوعِ قراردادهای 
ابعاد  خود،  جدید  کارگزارهای  با  پرسپولیس  و  استقلال 
جدیدی از درآمدزایی را برای این دو باشگاه دولتی فوتبال 

ایران ایجاد کرده است.
اما حدود دو ماه پیش بود که باشگاه استقلال به شکل 
رسمی از فسخ قرارداد با کارگزار قبلی خود خبر داد. با حضور 
»مصطفی آجورلو« در رأس مدیریت این باشگاه، آبی های 
پایتخت به دنبال کارگزار جدیدی بودند که کف و سقف 
آن ها  به  قبلی  کارگزار  و  اسپانسر  برابر  تعهداتی چندین 
بپردازد. در نهایت و  پس از تلاش های مدیریت جدید، 
استقلالی ها موفق شدند با کارگزار جدیدی به نام شرکت 
»ایده پروران تبلیغ« قرارداد امضا کنند که طبق ادعای آبی ها، 

قرار است مبلغ بالایی را هم به این تیم پرداخت کند.
مورد  این  در  استقلال  باشگاه  رسمی  سایت  گزارش  در 
آمده بود: »طی قراردادی میان مدیرعامل باشگاه استقلال 
و شرکت ایده پروران تبلیغ، این شرکت به عنوان کارگزار 
رسمی باشگاه استقلال معرفی شد. طبق این قرارداد کف 
تعهد کارگزار در فصل جاری ۵۰۰ میلیارد تومان و در صورت 
افزایش درآمد کارگزار، باشگاه از این درآمدها سهم بالایی 

خواهد برد.«
اما نکته مهم در این قرارداد، تبلیغات محیطی در بازی های 
آبی پوشان بود. در سال های گذشته معمولا درصدی پایین 
و جزئی آن هم به صورت هر چند وقت یکبار به باشگاه ها 
پرداخت می شد اما در اطلاعیه رسمی آبی پوشان آمده است 
که ۱۵۰ میلیارد تومان از تعهد کارگزار مربوط به تبلیغات 
محیطی بازی های خانگی باشگاه استقلال است. همچنین 

حدود ۲۰۰ میلیارد تومان از این مبلغ درخصوص حق پخش 
تلویزیونی خواهد بود.

باشگاه  -سرپرست  صدری«  »مجید  گذشته،  روز  اما 
پرسپولیس- میزان دریافتی این باشگاه از همکاری با کارگزار 
جدیدش را اعلام کرد. سیدمجید صدری درباره جزئیات 
توافق باشگاه پرسپولیس با کارگزار جدید خود اظهار داشت: 
»دست کم با  ۴-۳ شرکت مذاکره کرده و با یک شرکت نتیجه 
 گیری کردیم. تِم قرارداد هم برای تمام شرکت ها یکسان 
بود و هر شرکتی با ما مذاکره کرد، مفاد قراردادمان برای 
آن یکی بود. رقم این قرارداد برای امسال در سه حوزه دیده 

شده است.«
و  پیراهن  تبلیغ  مدیا،  سوشال  بحث  »ابتدا  گفت:  وی 
موارد اینچنینی باشگاه است که ۲۲۰ میلیارد رقم آن با 
کارگزار است. بحث دیگر درمورد تبلیغات محیطی است. 
با تصمیمی که روز شنبه گرفته شد و کمکی که سجادی، 
عزیزی خادم و بهاروند کردند، از همان روز اول هم نظر 
این دوستان روی این قصه مثبت بود. قرار شد از بازی 
بعدی کل تبلیغات محیطی در دیدار های خانگی با خودمان 

باشد.«
وی ادامه داد: »برای این فصل در مورد تبلیغات محیطی 
قرارداد ۳۳۰  رقم  اینجا  تا  بستیم.  میلیاردی  قرارداد ۱۱۰ 
میلیارد تومان است. موضوع دیگری که آن را جدا کرده و 
در قرارداد آوردیم، بحث حق پخش زنده است. اگر بتوانیم 
با صدا و سیما کار ها را انجام بدهیم و تعامل داشته باشیم 
و به این نتیجه برسیم که حق پخش در اختیار ما باشد، 
برای این موضوع هم قرارداد ۳۰۰ میلیاردی بستیم. البته هر 
شرکتی بخواهد با ما کار تجاری انجام بدهد، آمادگی اش را 
داریم. به جز تبلیغات محیطی و پحش زنده، قرارداد ما با 
کارگزار ۲۲۰ میلیارد تومان است. یعنی در کل ۶۳۰ میلیارد 
تومان قرارداد ما با کارگزار خواهد بود. این قرارداد هم برای 
سه سال خواهد بود در آن صراحتاً نوشتیم که کف تضمین 
برای سال های آینده باید ۲۰ درصد افزایش یابد. نام کارگزار 

جدید باشگاه »ایده پویان ماژ« است«
اما سرانجام پس از حواشی و چالش های فراوانی که در چند 
وقت اخیر بوجود آمد، تبلیغات محیطی خانگی استقلال و 
پرسپولیس به آن ها واگذار شد. باشگاه استقلال و مصطفی 
بودند،  موضوع  این  اجرایی سازی  پیش روی  که  آجورلو 
سرانجام موفق شدند تبلیغات محیطی را در اختیار بگیرند، 

پس از آن، باشگاه پرسپولیس نیز با توافق با سازمان لیگ 
تبلیغات محیطی بازی های خانگی خود را در اختیار گرفت. 
اما پس از احقاق حق سرخابی های پایتخت برای در اختیار 
گرفتن تبلیغات محیطی، »حق پخش تلویزیونی« دومین 

گام درآمدزایی آن هاست. 
یکی از بلاتکلیف ترین قوانین و مفاهیم اقتصادی در کشور، 
مقوله »حق پخش تلویزیونی« است، قانونی که تاکنون 
به شکل عجیبی، اجرای آن در کشور مغفول مانده است. 
طبق قانون بر اساس لایحه بودجه سال ۱۴۰۰، درآمد حاصل 
از تبلیغات ناشی از پخش مسابقات ورزشی ۱۵۰ میلیارد 
تومان برآورد شده است که باید به نسبت ۳۰ به ۷۰ بین 
وزارت ورزش و جوانان و سازمان صدا و سیما تقسیم شود، 
اما تاکنون حتی ریالی هم به ورزشی ها پرداخته نشده است. 
از طرفی، دریافت حق پخش تلویزیونی که از مهمترین منابع 
درآمد باشگاه ها است و تاحدودی می توان از آن ، در فوتبال 
برد هم، به لطف  بهره   برای درآمدزایی  ایران  غیرحرفه ای 

رفتارهای قلدرمابانه، توسط صداوسیما احتکار شده است.
در قرارداد استقلال با کارگزار خود مبلغ ۲۰۰ میلیارد تومان 
بابت دریافت حق پخش تلویزیونی است، این مبلغ در 
قرارداد پرسپولیسی ها نیز ۳۰۰ میلیارد تومان بوده است. حال 
باتوجه به اجرایی سازی تبلیغات محیطی، حق پخش هم 
می تواند به منبع درآمدزایی سرخابی ها اضافه شود، مبلغی 
که برای همین یک فصل، می تواند در مجموع ۵۰۰ میلیارد 

تومان برای سرخابی های پایتخت آورده داشته باشد.
حالا باید دید صداوسیما سرانجام به نشستن پای میز مذاکره 
با مسوولان فوتبال برای رسیدن به توافق بر سر پرداخت حق 
پخش راضی می شود یا همچنان همه صحبت ها در حد 
شعار باقی می ماند. به  هر جهت حالا پای ۵۰۰ میلیارد تومان 

پول استقلال و پرسپولیس در میان است.
باتوجه به اجرایی سازی مفاد قرارداد استقلال و پرسپولیس 
برای دریافت تبلیغات محیطی، دریافت مبلغ توافق شده 
برای حق پخش در قراردادهای کارگزار دو تیم هم میسر 

خواهد بود.

»حق پخش« گامِ دوم درآمدزایی استقلال و پرسپولیس؛

پایِ پانصـــد میلیارد تومان در میان است!

محمدرضاولیزاده

دبیرتحریریه

برنامه مرحله یک شانزدهم نهایی مسابقات 
جام حذفی فوتبال باشگاه های کشور به شرح 

زیر است:

یکشنبه - 28 آذر 1400

آرمان گهر سیرجان - نساجی مازندران، ساعت 
14:30، ورزشگاه امام علی )ع( سیرجان

ساعت  ملاثانی،  استقلال   - مشهد  پدیده 
14:45، ورزشگاه ثامن الائمه مشهد

ذوب آهن اصفهان - رایکای بابل، ساعت 15، 

ورزشگاه فولادشهر اصفهان
قزوین،  آذر  شمس   - آبادان  نفت  صنعت 

ساعت 15، ورزشگاه تختی آبادان
ماشین سازی تبریز - مس کرمان، ساعت 15، 

ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز
ساعت 15،  شیراز،  قشقایی   - تهران  پیکان 

ورزشگاه پاس قوامین تهران
شهیدسپاسی  فجر   - اراک  آلومینیوم 
امام  ورزشگاه   ،15:30 ساعت  شیراز، 

خمینی )ره( اراک

خیبر خرم آباد - مس شهر بابک، ساعت 15:30، 
ورزشگاه تختی خرم آباد

آستارا، ساعت  - شهرداری  گل گهر سیرجان 
16:30، ورزشگاه سردار سلیمانی سیرجان

استقلال - نود ارومیه، ساعت 17:30، ورزشگاه 
آزادی تهران

سپاهان اصفهان - شهید اورکی اسلامشهر، 
ساعت 17:30، ورزشگاه نقش جهان اصفهان

ساعت  نوشهر،  شهرداری   - خوزستان  فولاد 
17:45، ورزشگاه شهدای فولاد اهواز

دوشنبه - 29 آذر 1400

خلیج فارس ماهشهر - هوادار تهران، ساعت 
14:30، ورزشگاه شهدای ماهشهر

تراکتور تبریز - مس رفسنجان، ساعت 15، 
ورزشگاه سردار سلیمانی تبریز

نفت   - بوشهر  شهرداری  شاهین 
مسجدسلیمان، ساعت 15:30، ورزشگاه شهید 

مهدوی بوشهر
- ویستا توربین تهران، ساعت  پرسپولیس 

17:30، ورزشگاه آزادی تهران

ورزشگاه آزادی میزبان سرخابی ها  در ۲ روز متوالی؛

اعلام برنامه مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی

سوژه

در قرارداد استقلال با کارگزار خود مبلغ ۲۰۰ میلیارد تومان بابت 
دریافت حق پخش تلویزیونی است، این مبلغ در قرارداد پرسپولیسی ها 

نیز ۳۰۰ میلیارد تومان بوده است. حال باتوجه به اجرایی سازی تبلیغات 
محیطی، حق پخش هم می تواند به منبع درآمدزایی سرخابی ها اضافه 

 ۵۰۰ مجموع  در  تواند  می  فصل،  یک  همین  برای  مبلغی که  شود، 
میلیارد تومان برای سرخابی های پایتخت آورده داشته باشد.
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سود استقلال از دربی چقدر بود؟
به دنبال توافق با سازمان لیگ، باشگاه استقلال توانست با همراهی کارگزار خود، فضای 
تبلیغاتی ورزشگاه آزادی را مهیای دربی ۹۷ کند. طبق توافقی که باشگاه استقلال با کارگزار 
خود برای گرفتن تبلیغات محیطی داشته است، برای این دیدار چیزی در حدود ۱۰ میلیارد 
تومان دریافت خواهد کرد. از این مبلغ سه میلیارد تومان حق سازمان لیگ بود که به 
حساب این سازمان واریز شد. مبلغ یک میلیارد و ۲۳۹ میلیون تومان نیز باید به شرکت 

توسعه و نگهداری امکان ورزشی پرداخت شود.

حرف های تکراری »آقا شهاب« درباره تیم ملی!
شهاب الدین عزیزی خادم او با تکرار جملات 6 ماه گذشته اش گفت: »به لطف 
الهی امروز فوتبال ملی صاحب ارزش شده است. در گذشته این اتفاق رخ نداده 
بود، اما الان این اتفاق رخ داده است. سریعترین صعود به تاریخ جام جهانی را 
داشته ایم. فوتبال ملی ۶ ماه پیش کجا بود؟ اگر یک مساوی کسب می کردیم، 
فوتبال ملی خاکستر می شد؛ زیرا جام جهانی و جام ملت ها را از دست می 

دادیم.«

درگیری خونین در مسابقات کشتی اردبیل!
پس از درگیری هفته گذشته در رقابت های کشتی قهرمانی خوزستان که با ضرب و شتم 
یکی از داوران همراه بود، این بار نیز در جریان رقابت های کشتی قهرمانی استان اردبیل، زد و 
خورد میان کشتی گیران و طرفدران شان، باعث زخمی شدن چند نفر با چاقو و اجسام سخت 
شد. رییس هیات کشتی استان در این باره اظهار کرد: ۲ کشتی گیر که از مسابقات سال قبل 
با هم خصومت شخصی داشتند باعث و بانی این درگیری شدند و کار به درگیری شدید 

میان آن ها و طرفداران شان انجامید.

سلیمی نماینده ورزشکاران در هیات اجرایی شد
دومین نشست کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی المپیک با حضور ۱۱ نفر از اعضا برگزار شد و 
تکلیف نماینده این کمیسیون در هیات اجرایی و شش ورزشکاری که باید در مجمع انتخاباتی 
کمیته ملی المپیک شرکت کنند مشخص شد. برای حضور در هیات اجرایی زهرا نعمتی و 
بهداد سلیمی کاندیدا بودند که نعمتی انصراف داد و سلیمی با کسب ۱۱ رای به عنوان نماینده 

کمیسیون در هیات اجرایی کمیته ملی المپیک انتخاب شد.

جنگ ستارگان کشتی، در خاک کرونا
مراحل نهایی رقابت های لیگ برتر کشتی ایران بدون تماشاگر برگزار می شود. با 
وجود پیگیری علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی برای حضور تماشاگران علاقمند 
به کشتی در سالن ۱۲ هزارنفری آزادی تهران محل برگزاری رقابت های مرحله نهایی 
لیگ های برتر کشتی فرنگی و آزاد باشگاه های کشور، اما مجوز حضور تماشاگران 
از سوی ستاد مبارزه با کرونا صادر نشد تا مراحل نهایی رقابت های لیگ برتر کشتی 

ایران بدون تماشاگر برگزار شود.

استقلال هم چنان به دنبال نتیجه ۳ بر صفر از بازی گل گهر
سرپرست استقلال درباره پرونده بازیکن گابنی و شکایت استقلال از گل گهر اظهار کرد: درخواست 
ما از کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال این است که هر چه سریع تر به پرونده مهاجم گابنی 
رسیدگی کنند. اتهام مطرح شده، استفاده از بازیکن غیرمجاز است و این یعنی کسر هشت 
امتیاز از تیم گل گهر و اضافه شدن دو امتیاز به تیم استقلال. در لیگ های معتبر فورا نسبت به 

این مدل از اتهام ها ورود می کنند و سرنوشت یک لیگ را با حکم شان تغییر می دهند.

غیبت عجیب ۹ ورزشکار در دومین نشست کمیسیون ورزشکاران
دومین نشست کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی المپیک در آکادمی ملی المپیک  
در حال برگزاری است. در این نشست قرار است نماینده کمیسیون در هیات اجرایی 
کمیته ملی المپیک و شش ورزشکاری که باید در انتخابات کمیته ملی المپیک رای 
دهند، انتخاب شوند. کمیسیون ۲۰ عضو  دارد که تنها ۱۱ نفر در جلسه شرکت کردند 
و ۹ نفر غایب بودند. از آنجا نصف اعضا به علاوه یک نفر حضور داشتند، نشست 

رسمیت یافت.

مصر  در کشور  انقلاب  کارلوس کی روش 
جواب داد

کشورهای  جام  دوم  دور  در  مصر  فوتبال  ملی  تیم 
 ۵ پرگل  نتیجه  با  و  رفت  سودان  مصاف  به  عربی 
در  مصر  »الکوره«  سایت  رسید.  پیروزی  به  صفر  بر 
روش  کی  کارلوس  نوشت:  بازی  این  از  گزارشی 
یعنی  تیمش  اول  بازی  به  نسبت  پرتغالی  سرمربی 

مقابل لبنان با ۵ تغییر 
شد.  زمین  وارد  جدید 
ایجاد  حال  در  وی 
تیم  در  بزرگ  انقلابی 
و  است  مصر  ملی 
انتقادهای  وجود  با 
فراوان به این کار ادامه 

می دهد.

توسط  نقره  و یک  کسب یک مدال طلا 
وزنه برداران در قهرمانی جهان

در رقابت های پاراوزنه برداری قهرمانی جهان، احمد امین زاده 
و مهدی صیادی در دسته مثبت ۱۰۷ کیلوگرم به روی تخته 
رفتند که امین زاده با مهار وزنه ۲۵۵ کیلوگرم به مدال طلا و  
صیادی با مهار وزنه ۲۴۷ کیلوگرم به مدال نقره دست یافتند. 
به این ترتیب کار وزنه برداران ایران در رقابت های قهرمانی 
جهان با کسب یک مدال 
طلا و یک نقره امین زاده 
و صیادی، یک مدال طلا 
غریب شاهی،  اکبر  علی 
حامد  طلا  مدال  یک 
مدال  یک  و  صلحی پور 
نقره روح الله رستمی به  

پایان رسید.

سعید معروف به تیم ملی والیبال ایران باز می گردد؟
دبیر فدراسیون والیبال گفت: سعید معروف یکی از سرمایه های کم نظیر ورزش 
و والیبال ایران است و نمی شود این موضوع را کتمان کرد. سعید معروف هم 
خودش علاقه مند کمک به والیبال ایران است و هم فدراسیون والیبال علاقه مند 
است که از تجربیات و وجود این بازیکن استفاده لازم را بکند. قطعا هرجایی که 
ما ضرورت ببینیم و لازم بدانیم که پشتوانه ای همچون سعید معروف می تواند 

به تیم ملی کمک کند، از او برای حضور در تیم ملی دعوت خواهیم کرد.

شکایت باشگاه 
استقلال از 
داور دربی

از  استقلال  باشگاه 
داور دربی ۹۷ شکایت 
اتفاقاتی  از  بعد  کرد. 

که روز گذشته در دربی ۹۷ افتاد، باشگاه استقلال 
از موعود بنیادی فر شکایت کرد.استقلالی ها اعتقاد 
دارند داور ۲ پنالتی این تیم در بازی با پرسپولیس 
را نگرفته و خطای فرشاد فرجی روی ژستد پنالتی 
همین  به  استقلال  باشگاه  است،  بوده  صددرصد 
خواستار  لیگ  سازمان  به  نامه  ارسال  با  دلیل 
دربی  از  فر  بنیادی  موعود  قضاوت  روند  پیگیری 

۹۷ شده است.

بازیکن پرسپولیس، 
نامزد برترین 

دفاع راست آسیا
رسمی  سایت  اعلام  با 
فوتبال  کنفدراسیون 
نامزد های  نام  آسیا 
برترین مدافعان راست لیگ قهرمانان آسیا اعلام شد 
که در میان آن ها نام بازیکن جدید پرسپولیس نیز به 
در  عملکردش  دلیل  به  که  ستاره ای  می خورد.  چشم 
تیم استقلال، اکنون میان نامزد های برترین های لیگ 
از  اکنون عضوی  دارد. صفروف  آسیا حضور  قهرمانان 
تیم فوتبال پرسپولیس است؛ اما به دلیل بسته بودن 
پنجره نقل و انتقالاتی این تیم هنوز برای قرمز ها به 

میدان نرفته است.


